



# Gibbon Siamang

## Siamang

### RÉPARTITION / DISTRIBUTION

Asie

Asia

Malaisie  
Indonésie



Malaysia  
Indonesia

### CONSERVATION / CONSERVATION

Lorsque leur habitat est détruit, les gibbons sont souvent capturés comme animaux de compagnie. Afin de protéger cette espèce, le zoo de Doué a choisi de soutenir la fondation Kalaweit, basée en Indonésie. Celle-ci sensibilise les indonésiens au sort de ces animaux et procède à des réintroductions d'animaux saisis par les autorités à Sumatra depuis 2004.

When their habitat is destroyed gibbons are often captured as pets. In order to protect these species, Doué zoo has chosen to support the Kalaweit Foundation, based in Indonesia. This organisation seeks to make Indonesians more aware of the plight of these creatures, and helps to re-introduce into the wild animals seized by Sumatran authorities since 2004.

Studbook européen

European Studbook

### CLASSIFICATION / CLASSIFICATION

Classe : Mammifères  
Ordre : Primates  
Famille : Hylobatidés

Class: Mammals  
Order: Primates  
Family: Hylobatidae

*Symphalangus syndactylus*

### DESCRIPTION / VITAL STATISTICS

Longueur : 70 à 90 cm  
Poids : 10 à 14 kg

Length: 28-36 inches  
Weight: 22-30 lbs

### REPRODUCTION / REPRODUCTION

Gestation : 7 mois  
Portée : 1 petit tous  
les 30 mois environ

Gestation: 7 months  
Offspring: one infant  
approximately every 30 months

### LONGÉVITÉ / LIFE EXPECTANCY

35 à 40 ans

35-40 years

### PARTICULARITÉ / CHARACTERISTIC

C'est le plus grand gibbon doté du chant le plus puissant. Seul le siamang possède un sac laryngien en guise d'amplificateur lui permettant d'être entendu jusqu'à 2 km. Outil de communication sociale, le chant des gibbons est spécifique. Chaque espèce a sa propre façon de chanter et chaque individu sa propre mélodie.

This is the largest gibbon, endowed with the most powerful call. Only the Siamang possesses a laryngeal sac which acts as an amplifier, allowing it to be heard up to two kilometres away. The gibbon's call is a particular tool for social communication. Each species has its own way of singing, and each individual its characteristic song.

### HABITAT / HABITAT

Forêt tropicale



Tropical forest

### MODE DE VIE / LIFESTYLE

Arboricole

Tree dweller

### ALIMENTATION / DIET

Fruits et  
végétaux  
Insectes



Fruit and  
plants  
Insects